
Forsvarsudvalget

Til: Forsvarsministeren

Dato: 23. maj 2016

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

FOU alm. del

Samrådsspørgsmål P
I lyset af de seneste omtaler af håndtering af fanger i Irak bedes ministeren
svare på følgende:
– Har Danmark overholdt international lov, når hundredevis af fanger i Irak

blev overleveret uden at der skete registrering og opfølgning, og når udle-
veringerne fortsatte på trods af kendskab til, at fanger blev udsat for tortur i
fængslerne og mishandlet af de irakiske sikkerhedsstyrker?

– Hvilket kendskab har forsvaret til, hvad der blev af de 567 fanger, som
Danmark tog under Irak krigen?

– Hvordan kunne det forekomme at danske styrker udleverede fanger til de
britiske styrker og irakiske myndigheder uden nogen form for registrering
eller vished for, hvad der videre ville ske med fangerne?

– Hvorfor fik Enhedslisten aldrig svar på sine spørgsmål om, hvad der var
sket med en række irakiske fanger?

– Hvordan kunne udleveringerne fortsætte trods dokumenteret kendskab til
tortur?

– Hvordan kom aftalen om den såkaldte britefinte i stand? Hvem havde
kendskab til den? Hvem i Forsvarsministeriet havde kendskab til den sy-
stematiserede træning af danske soldater?

– Mener ministeren, at Folketinget og Enhedslisten har fået korrekte og
dækkende svar på spørgsmål om fangehåndtering og tortur under Irak-kri-
gen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Eva Flyvholm (EL).

På udvalgets vegne

Rasmus Jarlov
formand
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